
dr. Apáti István
országgyűlési képviselő

K.\ A~ 5 3> 
FAezet, 2018 SIEPT 1 l

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Megint cserbenhagyják az almatermelőket?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Nem volt olyan az időszak a mögöttünk álló nyolc évben, amikor ne hívtuk volna fel a

figyelmet a hazai gyümölcstermelők évről évre egyre kiszolgáltatottabb helyzetére. Legyen

szó dinnyéről, meggyről, szőlőről, barackról, ribizkékről vagy éppen almáról, biztosan

állíthatjuk, hogy adott évben rekord alacsony felvásárlási árral próbálják a felvásárlók és

feldolgozók beszerezni a szükséges terményt. Utóbbiak esete igen aktuális és talán a

legfelháborítóbb felvásárlási árral rukkoltak elő a felvásárlók, hiszen Szabolcs megyében 13,

azaz tizenhárom forintot adnak az ipari alma kilójáért! Ez egész egyszerűen felháborító és

tarthatatlan! A Kormány folyamatosan arra hivatkozik, hogy az agrárium fontos gazdasági

ágazat, ehhez képest mostoha gyereknek számít és jól láthatóan mindent elkövet a Kormány,

hogy a hazai termelőket kiszolgáltatott helyzetbe hozza. Kifejezetten cinikusnak tartjuk, hogy

eredménynek merik nevezni, a léalma felvásárlási árának tizenháromról húsz forintra történő

emelését. Emlékeztetem Önt arra, hogy tíz évvel ezelőtt a MAGOSZ akkori és jelenlegi



vezetői a harminc forint alatti árat hazaárulásnak nevezték. Egyébként Budai Gyula akkor arra

kérte Gráf József agrárminisztert, hogy az állam gyakoroljon nyomást a felvásárlókra. Nos, mi

most ugyanezt követeljük Önöktől. Akkor most, hogy is van ez? Van itt szlovák ,,tej" ,

lengyel alma, de magyar portékát horror áron, vagy egyáltalán nem talál az ember a boltok

polcain. Mégis hogy fordulhat ez elő, amikor a felvásárlás az önköltséget sem fedező alacsony

áron történik? Hol van az állami védelem? Miért a gyenge minőségű szlovák ,,tej" és lengyel

alma nyomja le a hazait? Hol van az európai vezető szerepünk a gyümölcstermesztésben?

Tavaly Magyar Zoltán nyújtott be egy irányadó határozati javaslatot a szerződéses

jogviszonyok javítása érdekében, amely alapot nyújthatott volna az állam, a termelők és a

felvásárlók közötti viszonyokban. Sajnos Önök ezt nem támogatták.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mit kíván tenni a tárca a

gyümölcsök alacsony felvásárlási árának javítása érdekében?

Milyen stratégia mentén kívánják javítani a magyar gazdák alkupozícióját a gyakran

spekuláns felvásárlókkal szemben?

Számíthatnak-e segítségre az érintett almatermelők?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. szeptember 11.
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